



## **The European Union and GIZ Egypt Sign the “EU GREEN” Contract to be Implemented as Part of the National Solid Waste Management Programme**

Monday, May 10<sup>th</sup>, 2022

In the presence of H.E. Dr. Rania Al-Mashat Minister of International Cooperation and H.E. Dr. Yasmine Fouad, Minister of Environment, Ambassador Christian Berger, Head of the Delegation of the European Union to Egypt, and Dr. Tobias Thiel, Deputy Country Director of GIZ Egypt signed the “EU GREEN” contract defining three new components to be implemented as part of the National Solid Waste Management Programme.

The co-funded project benefits from an EU contribution of €14 million for “EU GREEN” components and a German contribution of €6 million divided on all five programme components. The project aims to improve the quality of life for the Egyptian population through enhanced environmental performance, climate change mitigation, adaptation, and mainstreaming in development sectors in a sustainable and inclusive way.

From his side, Dr. Thiel said, “For 10 years now, GIZ Egypt has been working on behalf of the German Government together with our Egyptian counterparts to ease the transition towards climate sensitive solid waste management and circular economy.” He added, “With the signing of the EU Green contract, the new programme components will be specifically focused on strengthening the capacities of the Ministry of Environment in climate change and circular economy and enabling green entrepreneurs and NGOs in the space.”

Also attending from GIZ Egypt were Eng. Francois Menguele, Focal Area Coordinator for Urban Development and Waste Management, Lukas Schaefer, Head of the National Solid Waste Management Programme (NSWMP) and Eng. Wessam Thabet, Senior Institutional and Organisational Development Advisor and Deputy Programme Manager of NSWMP.

The National Solid Waste Management Programme is commissioned and co-funded by the German Federal Ministry for Economic Cooperation and Development (BMZ) and the European Union and implemented by GIZ Egypt in cooperation with the Ministry of Local Development and the Ministry of Environment

For more information on the National Solid Waste Management Programme, follow this link <https://www.giz.de/en/worldwide/22230.html>

-End-



## EU " يوقع الاتحاد الأوروبي والوكالة الألمانية للتعاون الدولي (جي اي زد) في مصر عقد الذي سيتم تنفيذه كجزء من البرنامج الوطني لإدارة المخلفات الصلبة " GREEN

الثنين 10 مايو، 2022

بحضور معالي الدكتورة رانيا المشاط وزيرة المشاط والتعاون الدولي ومعالي الدكتورة ياسمين فؤاد وزيرة البيئة، وقع السفير كريستيان بيرجر رئيس وفد الاتحاد الأوروبي في مصر والدكتور توبياس ثيل، نائب مدير الذي يحدد ثلاثة مكونات "GREEN EU" الوكالة الألمانية للتعاون الدولي (جي اي زد) في مصر، عقد جديدة سيتم تنفيذها كجزء من البرنامج الوطني لإدارة المخلفات الصلبة

"GREEN EU" يستفيد المشروع بتمويل من الاتحاد الأوروبي بمساهمة قدرها 14 مليون يورو لمكونات ومساهمة ألمانية قدرها 6 ملايين يورو مقسمة على جميع مكونات البرنامج الخمسة. يهدف المشروع إلى تحسين نوعية الحياة للسكان المصريين من خلال تحسين الأداء البيئي، وتخفيف آثار تغير المناخ، والتكيف، والتعميم في قطاعات التنمية بطريقة مس تدامة وشاملة

من جانبه، قال الدكتور ثيل: "منذ 10 سنوات وحتى الآن، تعمل الوكالة الألمانية للتعاون الدولي (جي اي زد) مصر نيابة عن الحكومة الألمانية مع نظرائنا المصريين لتسهيل الانتقال نحو إدارة المخلفات الصلبة ستركز مكونات البرنامج"، "GREEN EU" الحساسية للمناخ والاقتصاد الدائري." وأضاف: "بتوقيع عقد الجديد بشكل خاص على تعزيز قدرات وزارة البيئة في مجال تغير المناخ والاقتصاد الدائري وتمكين رواد الأعمال الصديقين للبيئة والمنظمات غير الحكومية في هذا المجال

كما حضر من جانب الوكالة الألمانية للتعاون الدولي (جي اي زد) مصر المهندس فرونسوا مينجيليه، منسق قطاع التنمية الحضرية وإدارة المخلفات والسيد لوكاس شايفر، مدير ال برنامج الوطني لإدارة المخلفات الصلبة والمهندسة وسام ثابت، كبير مستشاري التطوير المؤسسي والتنظيمي ونائب مدير البرنامج

البرنامج الوطني لإدارة المخلفات الصلبة بتكليف وتمويل مشترك من قبل الوزارة الفيدرالية الألمانية للتعاون الاقتصادي والتنمية (بي إم زد) والاتحاد الأوروبي وتنفيذ الوكالة الألمانية للتعاون الدولي (جي اي زد) بالتعاون مع وزارة التنمية المحلية ووزارة البيئة

لمزيد من المعلومات عن البرنامج الوطني لإدارة المخلفات الصلبة، اتبع هذا الرابط

